

---

## НАШИ АВТОРЫ

**1. Афанасьева Татьяна Игоревна**, кандидат филологических наук, доцент кафедры русского языка филологического факультета СПбГУ, автор работ по истории русского языка, текстологии, средневековой славянской книжности, византийской и славянской литургике.

Afanasyeva Tatiana Igorevna, PhD (Philology), associate professor of Department of Russian Language of the Faculty of Philology and Arts of the St. Petersburg State University; research interests: history of Russian language, textual criticism, Medieval Slavonic manuscripts, history of Byzantine and Slavic church service. E-mail: Palaeoslavistica@gmail.com.

**2. Баранкова Галина Серафимовна**, кандидат филологических наук, ведущий научный сотрудник ИРЯ РАН, автор многих работ по истории русского языка, исторической лексикологии, исторической грамматике, текстологии.

Barankova Galina Serafimovna, PhD (Philology), leading researcher of the Institute of Russian Language of the Russian Academy of Sciences, the author of many works on the Old Russian literature and textology. E-mail: barankova@inbox.ru.

**3. Гиппиус Алексей Алексеевич**, доктор филологических наук, ведущий научный сотрудник Института славяноведения РАН, специалист в области языка и письменности Древней Руси.

Gippius Alexej Alekseevich, PhD (Philology, Grand Doctor), leading researcher of the Institute of Slavic Studies of the Russian Academy of Sciences, specialist in the field of Old Russian language and writing. E-mail: agippius@mail.ru.

**4. Гладкова Олеся Владимировна**, кандидат филологических наук, докторант ИМЛИ РАН, автор работ по истории и текстологии древнерусской литературы.

Gladkova Olesya Vladimirovna, PhD (Philology), doctoral candidate of the Institute of the World Literature of the Russian Academy of Sciences, the author of works on the Old Russian literature and textology. E-mail: olesya.gladkova@yandex.ru.

**5. Жданова Татьяна Владимировна**, кандидат исторических наук, доцент кафедры государственных и правовых дисциплин Московского института экономики, менеджмента и права (филиал в Воронеже), научные интересы: эволюция статуса русских князей.

Zhdanova Tatiana Vladimirovna, PhD (History), associate professor of Department of the State and Legal Disciplines of the Moscow Institute of Economy, Management and the Right, branch in city Voronezh; research interests: evolution of the status of Russian princes on materials of funeral practice (IX–XV centuries); features of the princely annalistic necrologue.

**6. Котляр Николай Федорович**, доктор исторических наук, член-корреспондент Национальной Академии наук Украины, заслуженный деятель науки, лауреат Государственной премии Украины и академических премий, главный научный сотрудник Института истории НАН Украины, автор многих исследований в области вспомогательных исторических дисциплин (нумизматика, сфрагистика), летописания, истории древнерусской государственности, Галицко-Волынской Руси.

Kotlar Nicolay Fedorovich, PhD (History, Grand Doctor), corresponding member of Ukrainian Nation Academy of Science, Honoured Science Worker, laureate of National Price of Ukraine and of Academic prices, the main scientist of the Institute of History of NAS of Ukraine, the author of many researches in the sphere of auxiliary historical disciplines, history of the Ancient Russia's statehood. E-mail: kij@bk.ru.

**7. Милютенко Надежда Ильинична**, кандидат филологических наук, доцент кафедры истории России до XX в. исторического факультета СПбГУ, автор исследований по истории и текстологии древнерусской литературы, летописанию.

Miliutenko Nadezhda Ilinichna, PhD (Philology), associate professor of the Department of Russian history up to the 20<sup>th</sup> c. of the historical faculty of the St. Petersburg State University, the author of many researches in the sphere of history and textology of the Old Russian literature. E-mail: spesmilu@mail.ru.

---

**8. Одесский Михаил Павлович**, доктор филологических наук, профессор, зав. кафедрой литературной критики Института массмедиа Российского государственного гуманитарного университета, автор многих исследований по истории русской литературы и литературной критики.

Odesskiy Mikhail Pavlovich, PhD (Philology, Grand Doctor), chair, professor of the Department of Literature Criticism of the Institute of Massmedia of the Russian State University for the Humanities, the author of many researches in the sphere of history of the Russian literature and literature criticism. E-mail: modessky@mail.ru.

**9. Селезнев Юрий Васильевич**, кандидат исторических наук, доцент кафедры истории России исторического факультета Воронежского государственного университета, автор работ по истории русско-ордынских отношений.

Seleznev Yuriy Vasilievich, PhD (History), associate professor of the historical faculty of the Voronezh State University, the author of the works on the history of the Russian-ordynskie relations. E-mail: orda1359@mail.ru.

**10. Симонов Рэм Александрович**, доктор исторических наук, профессор кафедры книжного бизнеса Московского государственного университета печати, главный научный сотрудник Научного центра исследований истории книжной культуры РАН, автор многих работ по истории книжной культуры, истории науки.

Simonov Rem Alexandrovich, PhD (History, Grand Doctor), full professor of the Moscow State University of Printing Arts, the main scientist of the Research Center for the History of Book Culture of the Russian Academy of Sciences, the author of many works on the history of book culture, the history of science. E-mail: kafedra\_kb@mail.ru

**11. Усачев Андрей Сергеевич**, кандидат исторических наук, доцент кафедры истории и теории исторической науки Российского государственного гуманитарного университета, автор работ по истории древнерусской книжности и русской историографии.

Usachev Andrey Sergeevich, PhD (History), associate professor of the Department of History and Theory of the Historical Science of the Russian State University for the Humanities, the author of a number of works in the Old Russian book studying and Russian historiography. E-mail: Asuuas@mail.ru.

**12. Шамин Степан Михайлович**, кандидат исторических наук, ведущий научный сотрудник Института русского языка им. А. С. Пушкина, автор исследований по истории и культуре России XVII столетия.

Shamin Stepan Mikhailovich, PhD (History), leading researcher of the A. S. Pushkin Institute for the Russian Language, the author of publications on Russian 17th century history and culture. E-mail: shaminy@yandex.ru.

**13. Шibaев Михаил Алексеевич**, кандидат исторических наук, зав. сектором информационно-библиографического обслуживания Отдела рукописей РНБ, доцент кафедры истории западноевропейской и русской культуры исторического факультета СПбГУ, автор работ по древнерусской литературе, летописанию, палеографии и кодикологии, в том числе одной коллективной монографии.

Shibaev Michail Alexeevich, PhD (History), head of the Division on Information and Bibliographic Services of the Manuscripts department of National library of Russia, senior lecturer of the Department of West European and Russian Culture of the St. Petersburg State University, the author of works on Old Russian literature, paleography and codicology, including a monograph. E-mail: michailshibaev@mail.ru.